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PROTOKÓŁ nr XLII/2018 

 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 28 lutego 2018 r. w godzinach 1000 – 1230  

w sali nr 26 Urzędu Miasta w Suwałkach ul. Mickiewicza 1. 

 

Obradom przewodniczył: 

     Zdzisław Przełomiec - przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

 

Radni obecni: 

1. Bogdan Bezdziecki 

2. Andrzej Paweł Chuchnowski 

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Zbigniew Roman De – Mezer 

5. Grzegorz Gorlo 

6. Zbysław Wojciech Grajek 

7. Jacek Juszkiewicz  

8. Bożena Maria Kamińska   

9. Zdzisław Koncewicz 

10. Karol Korneluk  

11. Stanisław Kulikowski 

12. Kamil Lauryn 

13. Andrzej Łuczaj  

14. Wojciech Malesiński    

15. Józef Wiesław Murawko 

16. Wojciech Pająk  

17. Zdzisław Przełomiec 

18. Anna Ruszewska  

19. Irena Bożena Schabieńska 

20. Sławomir Jan Szeszko 

21.  Zdzisław Stanisław Ścięgaj 

22. Andrzej Turowski 

23. Piotr Wasiukow  

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta Suwałk, Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk, Sekretarz Miasta, naczelnicy 

niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, straży, sołtysi, prezesi                 

i dyrektorzy niektórych jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia, telewizji i prasy.  

Listy obecności stanowią załączniki nr 2 –5 do protokołu.  
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Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 

 

Zdzisław Przełomiec otworzył XLII sesję Rady Miejskiej w Suwałkach, po czym powitał 

przybyłych na obrady:  Czesława Renkiewicza - Prezydenta Miasta Suwałk, Ewę Beatę Sidorek- 

Zastępcę Prezydenta Miasta Suwałk,  Wiesława Stelmacha – Skarbnika Miasta, Mariusza 

Klimczyka – Sekretarza Miasta, przedstawicieli instytucji rządowych i powiatowych, służby 

mundurowe, przedstawicieli związków zawodowych, dyrektorów, kierowników i prezesów 

miejskich jednostek organizacyjnych, sołtysów, przedstawicieli radia, telewizji i prasy, radców 

prawnych, naczelników i kierowników wydziałów Urzędu Miejskiego. 

Powitał przybyłych na obrady mieszkańców miasta oraz internautów i radnych Rady Miejskiej 

w Suwałkach. 

Przewodniczący stwierdził, że na 23 radnych ustawowego składu Rady w obradach sesji bierze 

udział 23 radnych w związku z powyższym istnieje wymagane kworum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że porządek dzisiejszych obrad został państwu radnym 

podany przy zawiadomieniu o zwołaniu sesji.  

Przewodniczący wniósł do porządku dziennego dodatkowy punkt 18 w brzmieniu „wybór 

Przewodniczącego doraźnej Komisji Statutowej”, po punkcie 17 w brzmieniu „Rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej. Pozostałe punkty przyjmą 

nową kolejną numerację. 

Głosowanie nad  zmianą porządku obrad  :   

 za przyjęciem                – 23 radnych,   

 przeciw       –  0 radnych, 

 wstrzymał się      –  0 radnych. 

 

Radni nie zgłosili uwag i wniosków, wobec czego  jednogłośnie przyjęli następujący 

porządek obrad: 

 

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku  obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XLI/2018 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 31 stycznia   

2018 roku.    

4. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej                  

w Suwałkach od dnia  31 stycznia 2018 r.    

5. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 

terytorialnego.   

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Statutu Żłobka Miejskiego w Suwałkach. 
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7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami 

dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie realizacji Programu wspierania rozwoju uczniów 

zdolnych „Zdolny Suwalczanin”. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji udzielanych 

publicznym i niepublicznym przedszkolom, innym formom wychowania przedszkolnego, 

szkołom, w tym szkołom podstawowym, w których zorganizowano oddział przedszkolny       

i placówkom z terenu Miasta Suwałki, trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości 

pobrania i wykorzystania tych dotacji oraz terminu i sposobu rozliczenia ich wykorzystania. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  przekazania do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Białymstoku skargi Prokuratora Rejonowego Prokuratury Rejonowej 

w Suwałkach. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest 

Gmina Miasto Suwałki,  warunków i zasad korzystania z nich oraz ustalenia stawki opłat 

za korzystanie z tych przystanków.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego planu rozwoju                       

i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych Przedsiębiorstwa 

Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach Spółka z o.o. na lata 2018-2021. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaliczenia drogi wewnętrznej do kategorii dróg 

gminnych. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia w drodze 

przetargu nieruchomości oddanej w dzierżawę, zabudowanej na podstawie zezwolenia na 

budowę. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej. 

18. Wybór przewodniczącego doraźnej Komisji Statutowej. 

19. Interpelacje i zapytania radnych. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego pomiędzy ulicą 

Reja a ulicą Szpitalną w Suwałkach. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego na południe od GPZ „Reja” w Suwałkach.  

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego południowej dzielnicy przemysłowej w Suwałkach. 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Piotra W. na działalność 

dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach. 

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta  na  2018 rok.                            

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2018–2038.  

26. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  



4 

 

27. Wnioski i oświadczenia radnych. 

28. Zamknięcie obrad 

 

Ad pkt. 3 

Przyjęcie protokołu nr XLI/2018 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia                             

31 stycznia 2018 roku.   

      

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z § 46 Statutu Miasta Suwałk protokół obrad 

z XLI sesji został sporządzony i wyłożony do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej. Radni 

mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później niż w dniu poprzedzającym 

sesję Rady Miejskiej, na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu 27 lutego 2018r. 

W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec 

powyższego protokół nr XLI/2018 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach, został przyjęty. 

 

Ad pkt. 4 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej              

w Suwałkach od dnia  31 stycznia 2018 roku.   

                                                                                       

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższą informację radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie. Uwag i pytań nie zgłoszono. 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk                             

i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia  31 stycznia 2018 roku została 

przyjęta.  

Informacja stanowi załącznik nr 6  do protokołu.  

 

Ad pkt. 5 

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 

terytorialnego. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższe sprawozdanie było przedmiotem 

posiedzenia Komisji Oświaty i Wychowania w dniu 21 lutego 2018 r. Członkowie Komisji nie 

wnieśli uwag do przedstawionego materiału. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie. 

Uwag i pytań nie zgłoszono. 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że  Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń 

nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych 

przez jednostkę samorządu terytorialnego zostało przyjęte. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
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Ad pkt. 6 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Statutu Żłobka Miejskiego w Suwałkach 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 8 do protokołu.  

Anna Ruszewska - przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię 

Komisji- załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 23 radnych,   

 przeciw       –  0 radnych, 

 wstrzymał się      –  0 radnych 

 

Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr XLII/524/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 lutego 2018 r. 

w sprawie Statutu Żłobka Miejskiego w Suwałkach. 

- stanowi załącznik nr 10 do protokołu 

 

Ad pkt.7 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, 

klubami dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 11 do protokołu.  

Anna Ruszewska -  przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię Komisji 

- załącznik nr 12  do protokołu. 

     

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 23 radnych,   

 przeciw       –  0 radnych, 

 wstrzymał się      –  0 radnych. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

 Uchwała Nr XLII/525/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 lutego 2018 r. 

w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz dziennymi 

opiekunami. 

- stanowi załącznik nr 13 do protokołu 
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Ad pkt. 8 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie realizacji programu wspierania rozwoju 

uczniów zdolnych „Zdolny Suwalczanin” 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały 

- załącznik nr 14 do protokołu. 

Anna Ruszewska -  przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię Komisji 

- załącznik nr 15  do protokołu. 

Józef Wiesław Murawko – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 23 radnych,   

 przeciw       –  0 radnych, 

 wstrzymał się      –  0 radnych. 

 

Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr XLII/526/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 lutego 2018 r. 

w sprawie realizacji Programu wspierania rozwoju uczniów zdolnych „Zdolny 

Suwalczanin” 

- stanowi załącznik nr 17 do protokołu 

 

Ad pkt. 9 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji 

udzielanych publicznym i niepublicznym przedszkolom, innym formom wychowania 

przedszkolnego, szkołom, w tym szkołom podstawowym, w których zorganizowano 

oddział przedszkolny i placówkom z terenu Miasta Suwałki, trybu przeprowadzania 

kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania tych dotacji oraz terminu i sposobu 

rozliczenia ich wykorzystania. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 18 do protokołu.  

Anna Ruszewska -  przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię Komisji 

- załącznik nr 19  do protokołu. 

Józef Wiesław Murawko – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 
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Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 23 radnych,   

 przeciw       –  0 radnych, 

  wstrzymał się      –  0 radnych. 

 

Jednogłośnie została podjęta  

 

Uchwała Nr XLII/527/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 lutego 2018 r. 

w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji udzielanych publicznym                             

i niepublicznym przedszkolom, innym formom wychowania przedszkolnego, szkołom,      

w tym szkołom podstawowym, w których zorganizowano oddział przedszkolny                   

i placówkom z terenu Miasta Suwałki, trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości 

pobrania i wykorzystania tych dotacji oraz terminu i sposobu rozliczenia ich 

wykorzystania. 

- stanowi załącznik nr 18 do protokołu 

 

Ad pkt. 10 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Białymstoku skargi Prokuratora Rejonowego Prokuratury 

Rejonowej w Suwałkach. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że skarga na uchwałę Rady Miejskie w Suwałkach może 

być wniesiona do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego za pośrednictwem organu, którego 

działanie, bezczynność lub przewlekłe prowadzenie postepowania jest przedmiotem skargi.       

W związku z tym, że Rada Miejska nie ma umocowania do występowania przed Sądami, 

zachodzi konieczność udzielenia upoważnienia Prezydentowi Miasta Suwałk do 

reprezentowania Rady Miejskiej w Suwałkach przed sądami w tej sprawie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

Jacek Juszkiewicz zwrócił uwagę, że przy okazji poruszonego tematu należy zadać sobie 

pytanie, czy strefa płatnego parkowania w Suwałkach jest potrzebna. Problem ten 

niejednokrotnie poruszany był na posiedzeniach Sesji Rady Miejskiej. W godzinach 

przedpołudniowych miejsca parkingowe w strefie płatnego parkowania w większości są puste. 

Parkingi w „Sercu Suwałk” są zastawione. Na ten fakt skarżą  się przedsiębiorcy mający 

siedziby swoich firm ich klienci oraz mieszkańcy. Skarga skierowana do Naczelnego Sądu 

Administracyjnego jest dobrym momentem, aby w tej kwestii wypowiedzieli się mieszkańcy. 

Czesław Renkiewicz odpowiedział, że Prokuratura zakwestionowała niektóre przepisy zawarte 

w uchwale a nie całą uchwałę. Wnosząc o uchylenie tej uchwały Prokuratura wskazała, jakie 

przepisy zostały naruszone Odnosząc się do sugestii Pana radnego, Prezydent stwierdził, że 

zastanawia się, jak postąpić aby sprostać oczekiwaniom społecznym likwidując strefę płatnego 
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parkowania. Dodał, że znosząc opłaty parkingowe, nigdzie nie będzie wolnych miejsc 

parkingowych dla radnych, czy  klientów urzędu. Prawie wszystkie miejsca zajęte będą przez 

pracowników w godzinach pracy urzędów i przedsiębiorców prowadzących działalność              

w strefie. Dodatkowe parkingi wybudowane zostały przy tzw. Bulwarach. Obecnie wszystkie 

miejsca są  tam zajęte. W przypadku likwidacji opłaty parkingowej te wszystkie pojazdy będą 

parkowały przy ul Kościuszki oraz  Hamerszmita. Założeniem powstania strefy nie był zysk 

finansowy z tego tytułu  do budżetu Miasta. Chodziło głównie o rotację pojazdów. Wiosną 

przyszłego roku kończy się umowa z operatorem. Do tego czasu należy zastanowić się, jakie 

podjąć działania, aby poprawić istniejący stan rzeczy. Mamy pewne przemyślenia i propozycje. 

Nie są one jeszcze powszechnie stosowane w Polsce . Jestem otwarty na  debatę i wszelkie 

propozycje. Warto ten temat poruszać na Komisjach czy spotkaniach. 

Wojciech Malesiński zauważył, że w dniu dzisiejszym Rada ma udzielić upoważnienie 

Prezydentowi Miasta Suwałk do reprezentowania Rady Miejskiej przed Wojewódzkim Sądem 

Administracyjnym w Białymstoku. Dodał, że z dniem  23 lutego 2018  r. udzielono 

pełnomocnictwo Mecenas Ewie Trofimiuk.  

Czesław Renkiewicz odpowiedział, że  logicznym jest aby kolejność była zachowana. 

Prezydent stwierdził, że w każdej chwili może cofnąć upoważnienie i może go ponownie 

udzielić. 

Maria Langner dodała, że wcześniej wydane upoważnienie nie traci ważności, a dzisiejsze, 

udzielone przez Radę Miejską jest jego potwierdzeniem. 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały: 

 za podjęciem                –  23 radnych,   

 przeciw       –   0 radnych, 

 wstrzymał się      –   0 radnych. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

 

Uchwała Nr XLII/528/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 lutego 2018 r. 

w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku 

skargi Prokuratora Rejonowego Prokuratury Rejonowej w Suwałkach. 

                                                    - stanowi załącznik nr 19 

 

Ad pkt. 11 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest 

Gmina Miasto Suwałki, warunków i zasad korzystania z nich oraz ustalenia stawki opłat 

za korzystanie z tych przystanków. 

 



9 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 20 do protokołu. 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji –załącznik nr 21 do protokołu. 

Zdzisław Koncewicz - przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji- załącznik nr 22  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 23 radnych,   

 przeciw       –  0 radnych, 

 wstrzymał się      –  0 radnych. 

 

Jednogłośnie została  podjęta  

 

Uchwała Nr XLII/529/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 lutego  2018 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych             

w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest Gmina Miasto Suwałki, 

warunków   i zasad korzystania z nich oraz ustalenia stawki opłat za korzystanie z tych 

przystanków. 

- stanowi załącznik nr 23 do protokołu 

 

Ad pkt. 12 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego planu rozwoju                    

i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych Przedsiębiorstwa 

Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach Spółka z o.o. na lata 2018-2021. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 24 do protokołu.  

Zdzisław Koncewicz - przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 25  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 23 radnych,   

 przeciw       –  0 radnych, 

 wstrzymał się      –  0 radnych. 

 

Jednogłośnie została podjęta  
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Uchwała Nr XLII/530/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 lutego 2018 r. 

w sprawie  przyjęcia Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji 

w Suwałkach Spółka z o.o. na lata 2018-2021. 

                                         - stanowi załącznik nr 26 do protokołu 

 

Ad pkt. 13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaliczenia drogi wewnętrznej do kategorii dróg 

gminnych. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 27 do protokołu.  

Zdzisław Koncewicz - przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji- załącznik nr 28  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 23 radnych,   

 przeciw       –  0 radnych, 

  wstrzymał się      –  0 radnych. 

 

Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr XLII/531/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 lutego 2017 r. 

w sprawie zaliczenia drogi wewnętrznej do kategorii dróg gminnych. 

- stanowi załącznik nr 29 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 14 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia w drodze 

przetargu nieruchomości oddanej w dzierżawę, zabudowanej na podstawie zezwolenia 

na budowę. 

   

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 30 do protokołu.  

Zdzisław Koncewicz-  przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji - załącznik nr 31  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 
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Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 23 radnych,   

 przeciw       –  0 radnych, 

 wstrzymał się      –  0 radnych. 

 

Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr XLII/532/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 lutego 2018 r. 

w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia w drodze przetargu nieruchomości oddanej 

w dzierżawę, zabudowanej na podstawie zezwolenia na budowę. 

- stanowi załącznik nr 32 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 15 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 33 do protokołu.  

Zdzisław Koncewicz -  przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji - załącznik nr 34  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 17 radnych,   

 przeciw       –  0 radnych, 

 wstrzymał się      –  6 radnych. 

 

Większością głosów została podjęta  

 

Uchwała Nr XLII/533/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 lutego 2018 r. 

w sprawie nadania nazwy ulicy. 

 - stanowi załącznik nr 35 do protokołu 

 

Ad pkt. 16 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 36 do protokołu.  

Zdzisław Koncewicz-  przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji - załącznik nr 37  do protokołu. 
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Głosy w dyskusji : 

Andrzej Chuchnowski stwierdził, że nazwa ulicy składająca się z czterech wyrazów jest 

nieporozumieniem. Mieszkańcy będą skracać tę nazwę. Zaproponował aby skrócić nazwę          

„100-lecie Odzyskania Niepodległości Polski” na „100-lecie Niepodległości.” 

Czesław Renkiewicz odpowiedział, że nad tą nazwą prowadzona była dyskusja zarówno na 

spotkaniu szefów Klubów, jak też Komisji Strategii i Rozwoju. Dodał, że zaakceptuje każdą 

decyzję Rady. 

Irena B. Schabieńska wyraziła opinię, że nazwa nie jest za długa, jest piękna i potrzebna. 

Wprawdzie gramatycznie prawidłowe brzmienie to „100-lecie Odzyskania Niepodległości przez 

Polskę” ale zawnioskowała aby nadać ulicy nazwę „ 100-lecia Niepodległości Polski”.  

Andrzej Chuchnowski- złożył formalny wniosek o skrócenie nazwy „100-lecie Niepodległości”. 

 

Zdzisław Przełomiec –w związku z brakiem trzeciego wniosku  przystąpiono do głosowania nad 

pierwszym wnioskiem:  „100-lecie Niepodległości Polski” 

  

 za przyjęciem nazwy                – 11 radnych,   

 przeciw       –   1 radny, 

  wstrzymało się      – 11 radnych 

  

Przed przystąpieniem do głosowania nad  drugim wnioskiem - przyjęcie nazwy „ 100-lecie 

Niepodległości” Karol Korneluk złożył wniosek formalny o zdjęcie z porządku obrad tego punktu. 

W uzasadnieniu podał, że Radni powinni wypracować wspólne stanowisko dot. brzmienia nazwy. 

Zdzisław Przełomiec przypomniał, że  zgodnie z procedurą wniosek powinien  wrócić do autora 

projektu uchwały. 

 

Głosowanie nad przyjęciem wniosku  Karola Korneluka:  

 za przyjęciem                – 23 radnych,   

 przeciw       –  0 radnych, 

  wstrzymał się      –  0 radnych. 

Wniosek jednogłośnie został przyjęty. 

 

Ad pkt. 17 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 1 Ustawy z dnia 8 marca 

1990 r. o samorządzie gminnym oraz § 92 ust. 1 Statutu Miasta Suwałk, Rada Gminy powołuje 

doraźną Komisję Statutową do opracowania zmian w Statucie Miasta Suwałk. 

Kandydaci zostali zgłoszenia przez przewodniczących Klubów i ugrupowań funkcjonujących 

w Radzie Miejskiej. 

Zgłoszeni Kandydaci wyrazili zgodę na prace  w w/w Komisji. 

Zdzisław Przełomiec poinformował o literowej pomyłce w projekcie uchwały w pozycji dot.   

nazwiska radnej Ireny Bożeny Schabieńskiej. 
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Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  

 

 za podjęciem                – 22 radnych,   

 przeciw       –  0 radnych, 

 wstrzymał się      –  0 radnych. 

 

Z autopoprawką została przyjęta jednogłośnie  

 

Uchwała Nr XLII/534/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 lutego 2018 r. 

w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej 

- stanowi załącznik nr 38 do protokołu 

 

Zdzisław Przełomiec ogłosił krótką przerwę w obradach. Poinformował, że w przerwie obrad,         

w sali 145 odbędzie się pierwsze posiedzenie Komisji Statutowej, celem, ukonstytuowania się. 

 

Ad pkt. 18 

Wybór Przewodniczącego doraźnej Komisji Statutowej. 

 

Zdzisław Przełomiec  poinformował, że podczas przerwy ukonstytuowała się Komisja Statutowa. 

Komisja wskazała na przewodniczącego Zbigniewa Romana De-Mezera. 

Decyzja Komisji w sprawie wyboru Kandydata na Przewodniczącego- stanowi  załącznik nr 39 do 

protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Zdzisław Przełomiec  poddał pod głosowanie kandydaturę Zbigniewa Romana De-Mezera na 

Przewodniczącego Komisji Statutowej. 

Głosowanie nad kandydaturą. 

 za                                          – 22 radnych,   

 przeciw       –   0 radnych , 

 wstrzymał się      –   0 radnych. 

Zdzisław Przełomiec  stwierdził, że w wyniku głosowania  Rada Miejska w Suwałkach 

jednogłośnie wybrała radnego Zbigniewa Romana De-Mezera na Przewodniczącego doraźnej 

Komisji Statutowej. 

Uchwała Nr XLII/535/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 lutego 2018 r. 

w sprawie powołania Przewodniczącego doraźnej Komisji Statutowej Rady Miejskiej     

w Suwałkach. 

-stanowi załącznik nr 40 do protokołu 
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Ad. pkt 19 

Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Zdzisław Przełomiec 

Radny zwrócił uwagę na bardzo szybko pogarszający się  stan finansów SKS WIGRY oraz 

bliską perspektywę niespełniania przez stadion miejski wymogów I ligowego, minimalnego 

natężenia oświetlenia boiska. W związku tym zapytał na jakim samorząd jest etapie                      

w przygotowaniu wsparcia dla klubu. 

Karol Korneluk 

1. Z powodu panujących niskich temperatur, radny zapytał o możliwość umiejscowienia na 

przystankach komunikacji miejskiej koksowników. Radny zaproponował aby były one 

uruchamiane w godzinach porannych i wieczornych. 

2. Radny zapytał czy w tym semestrze, w jakiej formie i kiedy będą prowadzone zajęcia 

sportowe dla uczniów szkół podstawowych na terenie Suwałk. 

Józef Wiesław Murawko 

1. Radny zwrócił się z prośbą o uhonorowanie pana Jerzego Broca, który od wielu lat zdobywa 

medale na lekkoatletycznych mistrzostwach Polski. 

2. Radny poskarżył się na szkalowanie jego osoby w miejscowych mediach. Spowodowane 

jest to jego przeszłością zawodową w postaci byłej pracy w strukturach Służby 

Bezpieczeństwa. Radny potwierdził, że pracował w SB. Radny zwrócił się o sporządzenie 

wykazu emerytów i rencistów, również mundurowych, pracujących w jednostkach miejskich 

podległych Prezydentowi. 

Bogdan Bezdziecki 

1. Radny zwrócił uwagę na podważanie przez Miasto operatów szacunkowych opracowanych 

na potrzeby zajmowania prywatnych nieruchomości pod inwestycje drogowe. Radny zapytał 

czym jest to spowodowane i czy oszczędności dla Miasta z tego tytułu są na tyle znaczące aby 

nie wypłacać , uczciwych zdaniem mieszkańców, kwot zapisanych w operatach. 

2. Radny zapytał czy w związku z dynamicznym rozwojem budownictwa  wielorodzinnego, 

zwrócono się kiedykolwiek z propozycją skierowaną do deweloperów aby partycypowali            

w kosztach remontów, budowy i przebudowy miejskiej infrastruktury. W szczególności radny 

zapytał o możliwość współpracy przy rozbudowie Szkoły Podstawowej nr 4 w Suwałkach.   

Zbigniew Roman De- Mezer 

1. Radny poprosił o podsumowanie kosztowe reformy edukacji przeprowadzonej do tej pory 

na terenie Suwałk. Radny zapytał, czy Miasto będzie występowało do Ministerstwa Edukacji 

Narodowej o zwrot całkowitych lub częściowo poniesionych nakładów na wdrożenie 

reformy. Dotyczy to również zwrotu za odprawy zwalnianych nauczycieli. 

2. Radny zwrócił uwagę na planowane rządowe zmiany w zasadach funkcjonowania 

Specjalnych Stref Ekonomicznych w Polsce. Radny zapytał czy Suwałki stracą po wejściu       

w życie nowych zasad oraz czy zapisy projektu ustawy były konsultowane z miastami takimi 

jak Suwałki. Ponad to radny zapytał czy nasze miasto spełni kryteria aby funkcjonowała            

w nim strefa oraz czy dalej Suwałki będą przyciągały nowych inwestorów po 2026 roku. 
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Ad. pkt 20 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego pomiędzy ulica 

Reja a ulicą Szpitalną w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 41 do protokołu.  

Zdzisław Koncewicz-  przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji - załącznik nr 42  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 21 radnych,   

 przeciw       –  0 radnych, 

  wstrzymał się      –  0 radnych. 

 

Jednogłośnie została podjęta  

 

Uchwała Nr XLII/536/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 lutego 2018 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego pomiędzy ulica Reja a ulicą Szpitalną w Suwałkach. 

                                             -stanowi załącznik nr 43 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 21 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego na południe do GPZ „Reja” w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 44 do protokołu.  

Zdzisław Koncewicz-  przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji - załącznik nr 45  do protokołu 

Józef Wiesław Murawko – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr46 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 21 radnych,   

 przeciw       –  0 radnych, 

 wstrzymał się      –  0 radnych. 
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Jednogłośnie została podjęta  

 

Uchwała Nr XLII/537/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 lutego 2018 r. 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego na 

południe do GPZ „Reja” w Suwałkach. 

                                             -stanowi załącznik nr 47 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 22 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego południowej dzielnicy przemysłowej w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 48 do protokołu 

Zdzisław Koncewicz-  przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji - załącznik nr 49  do protokołu 

Józef Wiesław Murawko – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 50 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 20 radnych,   

 przeciw       –  0 radnych, 

 wstrzymał się      –  0 radnych. 

 

Jednogłośnie została podjęta  

 

 

Uchwała Nr XLII/538/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 lutego 2018 r. 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego południowej dzielnicy 

przemysłowej w Suwałkach. 

                                             -stanowi załącznik nr 51 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 23 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Piotra W. na działalność 

dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach. 

 

Zbigniew Roman De-Mezer – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej                    

w Suwałkach przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej – załącznik nr 52 do protokołu. 
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Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 20 radnych,   

 przeciw       –  0 radnych, 

 wstrzymał się      –  0 radnych. 

 

Jednogłośnie została podjęta  

 

Uchwała Nr XLII/539/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 lutego 2018 r. 

w sprawie rozpatrzenia skargi Piotra W. na działalność dyrektora Miejskiego Ośrodka 

Pomocy  Rodzinie w Suwałkach. 

                                            -stanowi załącznik nr 53 do protokołu 

 

Ad pkt 24. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2018 r. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 54 do protokołu. 

Józef Wiesław Murawko – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 55 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 13 radnych,   

 przeciw       –  7 radnych, 

 wstrzymał się      –  0 radnych. 

 

Większością głosów została podjęta  

 

Uchwała Nr XLII/540/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 lutego 2018 r. 

                                      w sprawie zmian w budżecie miasta na 2018 r. 

                                            -stanowi załącznik nr 56 do protokołu 

 

Ad pkt. 25 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2018-2038. 
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Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 57 do protokołu. 

Józef Wiesław Murawko – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 58 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –  13 radnych,   

 przeciw       –   7 radnych, 

 wstrzymał się      –   0 radnych. 

 

Większością głosów została podjęta  

 

Uchwała Nr XLII/540/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 lutego 2018 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata 2018-2038. 

                                           -stanowi załącznik nr 59 do protokołu 

 

 

Ad pkt 26 

Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Czesław Renkiewicz - 

Prezydent Miasta Suwałk oraz wskazana osoba- Ewa Beata Sidorek- Zastępca 

Prezydenta Miasta Suwałk. 

 

Zdzisławowi Przełomcowi 

Prezydent odpowiedział, że klub zmienia formę prawną na spółkę akcyjną. Spółka, 

prawdopodobnie, pod koniec pierwszego półrocza wyemituje akcje, które zaproponuje do 

nabycia osobom prywatnym i przedsiębiorcom. Prezydent przypomniał, że odbyło się już 

kilka spotkań w sprawie SKS WIGRY. Pierwsze, wraz z Zarządem klubu, na Komisji Kultury 

Sportu i Turystyki, kolejne, 12 lutego z większością radnych Rady Miejskiej w Suwałkach. 

Radni, niemal jednomyślnie wyrazili aprobatę pomocy klubowi. W ostatnich dniach, od 

Zarządu klubu, wpłynęło obszerne, oficjalne pismo z prośbą o wsparcie finansowe. Miasto     

w sposób ciągły wspiera klub finansowo, przekazując dotacje. Klub wspierany jest również 

finansowo przez miejskie spółki. Z tych dwóch źródeł, klub uzyskuje około 1 mln złotych 

rocznie. Dochodzi do tego pomoc rzeczowa w postaci prowadzenia stadionu przez OSiR. 

Koszty jakie ponosi z tego tytułu OSiR to około 500 tyś. złotych. Aby grać w I lidze klub 

potrzebuje 4,5 do 5 mln złotych. Aby zakończyć sezon, do czerwca, klub potrzebuje około       

1 mln złotych wsparcia. Na kwotę 1 mln złotych opiewa wniosek Wigier o wsparcie. Pomoc 

wnioskowana przez SKS Wigry nie mieści się w limicie uchwały rady Miejskiej dotyczącej 

dotacji. Poza tym Miasto, w tym roku, ma zaciągnięty wysoki kredyt i musi rozważnie 
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gospodarować kasą miejską. Prezydent zadeklarował, że zwróci się do władz dwóch spółek 

PWiK i PEC w Suwałkach o zwiększenie kwot przekazywanych klubowi. Dodatkowo, po 

analizie, zostanie przedstawiony nowy projekt uchwały dotyczącej dofinansowania oraz 

propozycja objęcia mniejszościowego pakietu akcji klubu. Prezydent dodał, że dodatkowo 

występuje problem z wartością natężenia światła oświetlenia stadionu piłkarskiego. Z roku na 

rok wymagania PZPN w tym temacie rosną. Zarząd Wigier zwrócił się do PZPN o udzielenie 

prolongaty w terminie zmiany oświetlenia. PZPN nie przychylił się do wniosku. Wstępne 

rozpoznanie techniczne i ekonomiczne dotyczące przebudowy oświetlenia pokazuje, że 

kosztem 500 tyś. złotych netto można, poprzez dodanie dodatkowej belki oświetleniowej na 

każdym słupie, uzyskać lepsze parametry oświetlenia i uzyskać spokojne funkcjonowanie        

w tym zakresie na 2 najbliższe lata.  Niestety wszystko wskazuje na to, że wymagania 

dotyczące natężenia oświetlenia płyty boiska w dalszym ciągu będą rosnąć w związku z czym 

należy zastanowić się nad rozwiązaniem budowy nowego oświetlenia. 

Karolowi Kornelukowi 

1. Prezydent poinformował, że nie zamierza ustawiać koksowników na przystankach 

komunikacji miejskiej. 

2. Ewa Beata Sidorek odpowiedziała, że realizacja zajęć sportowych pozalekcyjnych               

w szkołach podstawowych rozpocznie się w marcu br. Zajęcia pozalekcyjne wprowadzone są 

z dwóch programów- 2750 godzin + 560 godzin, z czego 400 godzin jest dla szkół 

ponadgimnazjalnych. 

Józefowi Wiesławowi Murawko 

1. Prezydent odpowiedział, że Jerzy Broc zasługuje na właściwe uhonorowanie. Wspomniał, 

że będzie to także wymagało zgody samego adresata. Temat zostanie poddany głębszej 

analizie. 

2. Prezydent odpowiedział, że widzi pewne przeszkody w przekazaniu wnioskowanego 

wykazu emerytów i rencistów pracujących w miejskich jednostkach dla radnych. Pierwszy 

wynika  głównie z ograniczeń w ustawie o ochronie danych osobowych zaś drugi, z braku 

posiadania takich informacji przez pracodawców. 

Bogdanowi Bezdzieckiemu 

1. Prezydent odpowiedział, że zadaniem urzędników jest jak najlepsze wykonywanie swoich 

obowiązków. Jeśli operat zawiera oczywiste błędy należy je wnikliwie korygować. Błędy         

w wycenie dotyczą głównie analizy porównawczej gdzie rzeczoznawca przyjął do 

porównania transakcje dotyczące np. nieruchomości z Białegostoku gdzie ceny 

nieruchomości są zdecydowanie wyższe niż w Suwałkach. Jednym z dodatkowych, 

przykładowych błędów jest wycenienie i nakazanie w operacie nasadzenie drzew, które leżą 

na naszej nieruchomości (w pasie drogowym). Bardzo często operaty dotyczące tego samego 

terenu bardzo się od siebie różnią, na niekorzyść Miasta. Ceny nieruchomości w operatach 

powinny być przynajmniej podobne. Miasto nie chce nikogo skrzywdzić i nie ma interesu        

w zaniżaniu wartości nieruchomości, które wykupuje. Intencją jest zapłata ceny godziwej            

i uczciwej. 

2. Prezydent odpowiedział, że cieszy się z rozwoju budownictwa w mieście. Rozmowy                

z inwestorami za każdym razem prowadzone są w celu uzyskania jak największych korzyści 

dla miasta. Deweloperzy głównie partycypują w kosztach budowy infrastruktury drogowej. 

Deweloperzy często składają propozycje, które nie do końca spełniają oczekiwania 
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samorządu. Propozycje polegają głównie na wybudowaniu lokali pod przedszkola lub żłobki 

i sprzedaży tych lokali Miastu.   

Zbigniewowi Romanowi De- Mezer  

1. Ewa Beata Sidorek odpowiedziała, że proces wprowadzania reformy wciąż trwa. Na tą 

chwilę możemy jedynie podsumować pewien zakończony etap kwotą 2 mln. złotych 

poniesionych wydatków poniesionych przez samorząd. Zwrotu części kosztów moglibyśmy 

dochodzić gdybyśmy mieli na swoim terenie samodzielne gimnazja, a takich nie mieliśmy. 

Największe wydatki były w Szkole Podstawowej nr 4 , nr 6. Nasz samorząd nie rozważał 

wystąpienia na drogę sądową o zwrot wydatków.  W kwestii zwrotu za wypłacone odprawy 

nauczycieli, E. Sidorek poinformowała, że Miasto Suwałki prowadzi taką politykę kadrową, 

która zakłada minimalizację zwolnień nauczycieli. Pedagodzy dostali szereg propozycji pracy 

w innych jednostkach. Zwolnienia były ograniczone do minimum. Z Ministerstwa, na 

odprawy otrzymaliśmy zwrot 45 % poniesionych kosztów.  

2. Prezydent odpowiedział, że były przedstawione naszemu samorządowi założenia zmian     

w regulacjach dotyczących Specjalnych Stref Ekonomicznych. Dotychczasowa ustawa 

obowiązuje do 2026 roku. W nowej ustawie zostały zapisane preferencje dla 

dotychczasowych stref. Zdaniem Prezydenta niepokój może budzić oddanie decyzji o objęciu 

strefą przedsiębiorstw dla urzędników. To oni będą oceniać czy przedsiębiorca spełnia 

kryteria, które zawierają w sobie dużo uznaniowości. Suwalska Specjalna Strefa 

Ekonomiczna ma się dobrze, zainteresowanie jest nadal wysokie, przybywają nowe 

przedsiębiorstwa. Praktyka pokaże jakie skutki przyniosą rządowe zmiany. 

 

Ad pkt 27 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

Zdzisław Przełomiec, po zakończeniu obrad sesji, zaprosił  do sali nr 146 osoby 

zainteresowane do udziału w posiedzeniu Kapituły Wyróżnień Miasta Suwałk.  

 

Ad. pkt 28  

Zamknięcie obrad. 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że kolejna sesja planowana jest na dzień  28 marca       

2018 r. o godz. 1000 w sali nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1 

Przewodniczący zamknął XLII sesję Rady Miejskiej. Podziękował za spotkanie.  

Na tym protokół zakończono.                            

        Przewodniczący 

                                                                                             Rady Miejskiej w Suwałkach        

 

                                                                                                     Zdzisław Przełomiec 

 

 

Protokół sporządziła:                                                                  

Danuta Teresa Skucz 

 

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach  


